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 Federaţia Naţională Sindicală „Lex Just”, federaţie reprezentativă 
naţional la nivel de ramură – justiţie, afiliată la Blocul Naţional Sindical, 
doreşte să aducă la cunoştinţa diverselor categorii de personal şi persoane 
care îşi desfăşoară activitatea în Justiţie şi în legătură cu aceasta, 
problemele grave cu care se confruntă personalul auxiliar al instanţelor şi 
parchetelor de pe lângă acestea, prin prezentarea evoluţiei politicii 
Ministerului de Justiţie faţă de aceaste categorii de personal.

În anul, de graţie 2010, la nivelul Ministerului de Justiţie s-a constituit, 
prin ordinul ministrului Predoiu, un colectiv de lucru care urma să 
redacteze un proiect de statut care să îndeplinească cerinţe de modernitate, 
ierarhizare corespunzătoare a diferitelor categorii de personal, stabilirea 
clară a atribuţilor ce revin grefierilor din instanţe şi parchete, punerea în 
acord a sarcinilor şi responsabilităţilor acestora cu instituţia grefierilor 
europeni.

De la început Ministerul de resort a numit în comisie persoane care  nu 
doreau decât impunerea propriei viziuni cu privire la personal şi mai puţin 
amendarea de către sindicate a acestui statut, în acestă direcţie acţionând 
dictatorial secretarii de stat de la acea vreme Alina Bica şi Lidia Barac, 
care au înaintat parlamentului un proiect de statut după chipul şi 
asemănarea lor, fără o consultare serioasă a reprezenanţilor sindicatelor.

Proiectul de Statut odată ajuns în Comisia Juridică a Camerei 
Deputaţilor a fost supus încercărilor de amendare, de către deputaţi 
împreună cu sindicatele, demersuri care nu s-au concretizat din cauza celor
două reprezentante, de frunte, ale ministerului. Trebuie să amintim aici că 
unul dintre liderii sindicali ai federaţiei noastre a fost chemat, de secretarul
de stat Alina Bica, supus unor umilinţe şi ameniţări incredibile, pentru că 
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şi-a permis să propună amendamente în acea comisie.
Odată ajuns la Senat proiectul legislativ a fost supus modificărilor în 

funcţie de viziunea miniştrilor care s-au perindat pe la conducerea acestui 
minister, aruncând gestionarea carierei profesionale a grefierilor de la 
Ministerul Justiţiei la C.S.M. şi invers sau împărţind aceste atribuţii, între 
cele două instituţii pentru ca toată lumea să fie mulţumită, adică ei, 
federaţile reprezentative neînţelegând ce caută C.S.M-ul în acestă ecuaţie 
deoarece acesta se ocupă exclusiv de cariera magistraţilor, conform 
Constituţiei.

În acest răstimp reprezentanţii federaţiei noastre au avut întâlniri cu 
experţii Mecanismului de Cooperare şi Verificare  sperând să obţină 
sprijinul prin introducerea, în raportul anual, a necesităţii adoptării unei 
legislaţii conforme cu cerinţele Uniunii Europene, aspect care nu s-a 
concretizat.

Au fost purtate discuţii cu reprezentanţii sindicatelor din Franţa cărora 
le-am făcut cunoscut aspectul potrivit căruia acest proiect s-a  modificat şi 
amendat timp de şase ani, răspunsul fiind unul care trebuie să dea de 
gândit conducerii M.J. „Acesta este nivelul sistemului de justiţie din 
ţara dumneavoastră”.

Odată ajunşi la raportul final al Comisiei Juridice din Senatul României
au fost adoptate amendamentele propuse de senatori şi federaţile 
reprezentative aspect care a dus la nesusţinerea de către Ministerul de 
Justiţie, prin reprezentantul acestuia, secretarul de stat Florin Moţiu, a 
proiectului de statut, întrebându-ne dacă acest domn a uitat de principiul 
separaţiei puterilor în stat şi de faptul că atributul de legiferare este dat de 
Constituţie,  Parlamentului României.

Proiectul de lege a fost supus discuţiei plenului Senatului României 
unde reprezentantul Ministerului de Justiţie a combătut cu toată puterea 
forma finală, creând impresia că adoptarea acestuia ar fi un adevărat 
dezastru pentru sistemul de Justiţie, din discuţiile avute cu senatorii P.N.L.
rezultând faptul că acesta a făcut un puternic lobby pe lângă grupul 
parlamentar P.N.L. pentru a influenţa votul final, aspect concretizat prin 
luarea de cuvânt a doamnei senator Mariana Câmpeanu care a uitat că 
sindicatele afiliate Federaţiei Sindicală Naţională „Lex Just” sunt parte ale 
Uniunii Social-Liberale de constituire a Consiliului Naţional al Societăţii 
Civile încheiat in data de 13.07.2012.

Prin neadoptarea proiectului de statul s-a creat o stare de nemulţumire 
generală în rândul personalului, mai ales prin faptul că noul Statul 
prevedea aliminarea condiţiei de vârstă la acordarea pensiei de serviciu, 
clarifica situaţia celor care s-au pensionat pe caz de boală şi nu au 
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vechimea completă, se elimina discrepanţa dintre grefierii arhivari şi 
ceilalţi grefieri, se înfiinţau funcţii noi(grefierul judiciar, grefierul 
principal) care aveau atribuţii bine definite, creându-se posibilitatea unei 
evoluţii profesionale predictibile, toate acestea cu un impact financiar 
minim.

În aceeaşi ordine de idei vă mai supunem atenţiei şi faptul că Ministerul
de Justiţie nu a dorit negocierea şi adoptarea contractului colectiv de 
muncă la nivel de ramură manifestând o indiferenţă perpetuă indiferent de 
cine s-a aflat la conducerea acestui minister.

În ceea ce priveşte legea salarizării, reprezentanţilor sindicatelor le-au 
fost refuzate constant orice forme de negociere, creându-se discrepanţe 
majore între diferitele categorii de personal.

Analizând evoluţia relaţilor din ultimi ani pe care le au reprezentanţii 
legitimi ai personalului din Justiţie cu cei care conduc acest minister nu 
putem trage decât o concluzie sumbră „ politica Ministerului de Justiţie 
este orientată împotriva propriului personal!”.

Având în vedere lipsa totală de implicare a Ministerului de Justiţie în 
rezolvarea gravelor probleme cu care se confruntă personalul auxiliar din 
cadrul instanţelor şi parchetelor, lipsa totală de dialog a ministrului justiţiei
Raluca Prună, care a refuzat constant de la numire sa şi până în prezent 
orice formă de dialog precum şi dezinteresul manifestat în rezolvarea 
problemelor întâmpinate, stimaţi colegi trebuie să dăm o ripostă fermă 
acestor torţionari ai sistemului de justiţie, prin blocarea activităţii 
instanţelor şi parchetelor. 

    
  
                                        COMITETUL DE CONDUCERE
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